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Vertegenwoordigers onderwijsveld en andere betrokkenen 
(georganiseerd onderwijsveld) 
Aanwezig: 
De heer R. van Tilburg  AOC Raad 
De heer L.D. van Klinken Ds. G.H. Kerstencentrum 
Mevrouw C. van Helvoirt Lecso 
De heer M. Niemeijer  LVGS 
De heer T. Scheulderman NJPV 
Mevrouw B. Drop  NMV 
Mevrouw E. Koopman  NMV 
Mevrouw N. van Zandvoort Siméa Kentalis cluster 2 
De heer E. Moolenburgh VBS 
De heer G. Vonk  VGS 
De heer A. Jansen  Vereniging van vrijescholen 
De heer W. Neutel  Verus  
 
Afwezig met kennisgeving: 
Balans 
Ieder(in) 
ISBO 
NDV 
Stichting Hindoe Onderwijs 
VOO 
VOS/ABB 
 
Inspectie van het Onderwijs: 
De heer A. Jonk    plv. IGO 
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Datum 
Fout! Verwijzingsbron niet 
gevonden. 

Onze referentie 
5218553 

Mevrouw C. Ligt    afdelingshoofd speciaal onderwijs 
Mevrouw I. de Wolf    ci stelselonderzoek 
Mevrouw E. Timminga  inspecteur po, projectleider 

onderwijsresultatenmodel 
Mevrouw I. van Dalen  jurist 
Mevrouw M. Das    secretaris 
 
 

1. Opening en mededelingen 
De voorzitter heet de aanwezigen van harte welkom bij het bestuurlijk 
overleg. 
De inspectie heeft geen mededelingen. 
De deelnemers zijn akkoord met de agenda. 
 

2. Bijstelling onderzoekskaders 
Doel: overeenstemming bereiken over de wijzigingen in de 
onderzoekskaders po, (v)so, vo en mbo. 
Toelichting: De afspraak is dat de onderzoekskaders jaarlijks 
geactualiseerd worden op basis van nieuwe wet- en regelgeving. De 
wijzigingen in de onderzoekskaders hebben dus enkel betrekking op de 
wetswijzigingen, verwijzingsfouten naar wetsartikelen en op taal- 
en formuleringsfouten. Wijzigingen die voortkomen uit inhoudelijke 
evaluaties zullen in 2019 worden doorgevoerd. 
 
Vereniging van vrijescholen vraagt hoe nu de term goed te duiden.  
De inspectie zegt dat als je aan de wet voldoet dan is het voldoende, maar 
bijvoorbeeld rondom veiligheid, als dat meer is dan voldoende dan kan 
daarvoor een goed worden gegeven.   
VGS begrijpt de redenering maar vraagt zich af of het een verstandige 
keus is want waar zit dan de grens tussen de wet en goed. Dit kan je 
meer vatbaar maken voor meer rekbaarheid en discussie.  
De inspectie antwoordt dat goed in het stimulerende deel zit. Dit is alleen 
maar het verbeteren van een werkwijze.  
Verus merkt op of het wel aan de inspectie is om de term goed te 
gebruiken in het stimulerende deel.  Bijvoorbeeld bij zelfstandige 
verantwoordelijkheid bij kwaliteitszorg en ambitie. De vraag is wat 
impliceert dit? Verus wil wat meer tijd nemen om dit te bestuderen. 
De inspectie antwoordt dat kritiek op de helderheid van de wet iets heel 
anders is als zitten ze op de goede plaats in het kader. Wat er in het kader 
staat is de wettelijke tekst en geen interpretatie. 
De voorzitter merkt op dat het beter zou zijn geweest als we eerder 
hadden geweten dat er een tijdsprobleem is voor Verus. 
AOC Raad stelt voor om dit volgend jaar mee te nemen in de evaluatie 
van de kaders. 
De inspectie antwoordt dat als Verus uiterlijk 1 juni met tekstsuggesties 
komt die daarover gaan we die graag horen. Als daaruit zaken komen dan 
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deelt de inspectie die met de ringen. 
In de evaluatie van volgend jaar meenemen hoe we dit gaan doen. 
Op de vraag van Lecso inzake de evaluatie met de scholen, antwoordt de 
inspectie dat we dit sowieso gaan doen. 
 
De voorzitter vraagt of er nog opmerkingen zijn bij de overige kaders. 
Er zijn geen opmerkingen bij de overige kaders. 
 
VGS vraagt of kritische opmerkingen vanuit de ringen worden 
meegenomen door de inspectie in de bestuurlijke reactie naar de minister. 
De inspectie bevestigt dit. 
 
Alle aanwezigen, behalve Verus stemmen in met de onderzoekskaders po, 
vo, (v)so en mbo. De kaders worden nu vastgesteld en gaan door naar de 
Minister en de Kamer. 
 

3. Staat van het Onderwijs en Jaarwerkplan 
Toelichting: inmiddels is de Staat van het Onderwijs verschenen en we 
horen graag van u op welke  thema’s we door moeten gaan en wat uw  
thema’s zijn voor het Jaarwerkplan. De inspectie presenteert de 
voorgenomen thema’s.  
 
Staat van het Onderwijs: 
De inspectie wil meer inzicht krijgen in verklaringen en mechanismen die 
eronder liggen. 
NMV vraagt in hoeverre we het hebben over adviezen bij 
kansenongelijkheid. 
De inspectie antwoordt dat we altijd leerlingen met gelijke prestaties 
vergelijken maar een ander ouderlijk milieu vergelijken. 
LVGS vraagt om een aandachtspunt te maken inzake aansluiting op de 
arbeidsmarkt voor de zeer kwetsbare groep daarin. 
AOC Raad vraagt als zaken eenmaal geadresseerd zijn door de overheid, 
dit dat dan ook tot resultaat leidt. Wanneer is dit in het verleden wel 
gelukt, wanneer niet? 
NMV heeft een probleem met het fenomeen dat er in de beroepsgerichte 
leerwegen (basis & kader) steeds minder leerlingen komen en vraagt om 
onderzoek te doen naar de negatieve connotatie hiervan. 
Vereniging van vrijescholen vindt dat bij onderwijstijd een groot deel van 
de tijd wordt ingericht naar de examens toe. De vraag is of iedereen wel 
door hetzelfde hoepeltje moet? Doen we wel het goede met elkaar. 
VBS vindt tevredenheidsonderzoeken onder leraren en leerlingen 
belangrijk, b.v. hoe wordt urgentie gezien, zie je dat terug in die 
onderzoeken? 
LVGS de bijeenkomst op 11 april inzake verdieping onderzoekscijfers o.a. 
PISA. Er werd toen ook een opmerking gemaakt dat er ook een kort 
onderzoek van 1½ uur is waar Nederland heel hoog op scoorde. Is er een 



 
 
 

 
 

 
 
 
 

 

 Pagina 4 van 5 
 

Datum 
Fout! Verwijzingsbron niet 
gevonden. 

Onze referentie 
5218553 

relatie tussen de daling in PISA en de motivatie van leerlingen? De 
inspectie gaat dit na.  
Verus wil graag meer onderzoek naar segregatie en kansengelijkheid. 
Lecso sluit zich aan bij kansen voor vso jongeren. Er zitten veel kansen bij 
het langer kinderen binnen een reguliere setting houden en ook de ouders 
daarbij te betrekken. Veel bredere inzet van expertise in de scholen. 
Leerlingperspectief. 
Siméa Kentalis cluster 2 is van mening dat leerlingen steeds verder 
teruglopen door medische ondersteuning en is op zoek naar meer inclusie 
binnen cluster 2. Hoe kun je die leerlingen bedienen binnen het reguliere 
onderwijs. 
NMV vraagt welke regelgeving daarin belemmerend is. 
VGS inzake stelselontwikkeling van met name kleine scholen. De discussie 
aangaan over het bij effect van het beleid dat steeds meer kleine scholen 
fuseren en samengaan, het is moeilijk om een kleine schaal mogelijk te 
maken door de maatregelen in de politiek. 
Siméa Kentalis cluster 2 vraagt naar de leerkracht in relatie tot 
waardering, zoveel leerkrachten blijven aan het systeem hangen. Draagt 
het nieuwe kader daaraan bij? 
 
Jaarwerkplan 2019 
Dit is voor de Staat van het Onderwijs 2020. 
VBS vraagt om de link te leggen naar de schoolgrootte bij 
schoolverschillen. 
 
De voorzitter dankt mevrouw De Wolf voor haar presentatie en de 
deelnemers voor hun inbreng. 
 

4. Nieuw resultatenmodel primair onderwijs 
Doel: bespreken van het concept onderwijsresultatenmodel en reflectie op 
dit model. 
Toelichting: het onderwijsresultatenmodel beschrijft de wijze waarop de 
inspectie tot een oordeel komt op de standaard OR1 Resultaten uit het 
onderzoekskader. In de afgelopen periode is (met betrokkenheid van de 
sector) gewerkt aan een nieuw model. De inspectie presenteert het model, 
waarna gezamenlijk gereflecteerd kan worden op dit model. 
 
NJPV mist hierin de brede vorming, dus niet alleen taal en rekenen 
nemen. 
De inspectie wil heel graag dat  scholen breder kijken naar de resultaten 
van hun onderwijs, maar veel scholen richten zich vooral op de 
basiskwaliteit. Wettelijk gezien mag de inspectie alleen kijken of leerlingen 
voldoende leren op het gebied van taal en rekenen. Het onderzoekskader 
biedt de inspectie de ruimte om scholen te waarderen die breder naar hun 
resultaten (via de eigen aspecten van kwaliteit).  
Ds. G.H. Kerstencentrum vraagt of de  inspectie nu de in het verleden ooit 
geopperde link loslaat met de intelligentie van leerlingen. 
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De inspectie heeft nooit gebruik gemaakt van intelligentiegegevens bij het 
beoordelen van de resultaten. Ook beschikt de inspectie niet over deze 
gegevens en kan hier dus geen rekening mee houden. Sommige scholen 
beschikken zelf wel over deze gegevens. 
VGS vraagt naar  de vergelijkbaarheid van eindtoetsen. 
De inspectie is blij met de ankerset van opgaven die met ingang van dit 
jaar aan elke eindtoets wordt toegevoegd. Dit verbetert de 
vergelijkbaarheid van de behaalde referentieniveaus.  
Verus merkt op dat t veel scholen het huidige onderwijsresultatenmodel 
als oneerlijk beschouwen. Het gaat dan bijv. om plattelandsscholen die 
vaak in dezelfde range zitten als ‘beter gesitueerde’ scholen, maar waar 
volgens bestuur en directie wel degelijk sprake is van zeer verschillende 
schoolpopulaties die niet met elkaar vergeleken kunnen worden. 
 
De voorzitter dankt de inspectie voor haar toelichting. 
 

5. Rondvraag en 6. sluiting 
De voorzitter zegt dat het ook weer een bijzonder moment is aangezien de 
heer Jonk weggaat bij de inspectie. De voorzitter wil de heer Jonk met 
name bedanken namens de ringen voor de samenwerking in de afgelopen 
jaren. 
De voorzitter sluit de vergadering en dankt de deelnemers voor hun 
inbreng. 
 


